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خندوانه یا نود؟ مسئله این است!
آیا»خندوانه«جوانرکورد»نود«هفدهسالهرامیزند؟

شاید سه سال پیش که عادل فردوسی پور در ویژه برنامه نوروزی اش رامبد جوان 
را دعوت کرد، فکرش را هم نمی کرد روزی برسد که رامبد برنامه ای را روی آنتن 
ببرد که با »نود« او رقابت کند. اما حالا مدتی است که »خندوانه«، »نودی ها« را 
هم از شبکه سه به شبکه نسیم می کشاند تا دیگر دوشنبه شب ها فقط به »نود« 
اختصاص نداشته باشد. خندوانه ای که تنها مدتی است که میهمان خانه هاست 
در مقابل نودی که هفده سال است رکورد پربیننده ترین برنامه صداوسیما را دارد.

آمارهاییکهداردبهنفعخندوانهمیچرخد
رقابت نود و خندوانه در آمارها هم دارد جدی می شود. آخرین آمار را سایت خبرآنلاین 
داد که روز گذشته یعنی سه شنبه در یک نظرسنجی از مخاطبان خود پرسید: »کدام 
برنامه را شب گذشته انتخاب کردید و دیدید؟« نتایج این نظرسنجی نشان داد که 
تعداد آن هایی که دوشنبه این هفته به تماشای خندوانه نشسته اند حدود ۲درصد 
بیشتر از تماشاگران برنامه نود بوده است. اما پیش از این نیز آمارها حکایت از قدعلم 
کردن خندوانه در مقابل نود داشــت: آمار پیامک ها. مثلا در پنجشنبه هفته اول 
شهریور که روبرتو کارلوس و میشل سالگادو میهمان برنامه نود بودند، هم زمان 
در برنامه خندوانه اولین شب اجرای مسابقه جدید »خنداننده برتر« بود و تا وقتی 
خندوانه پخش می شــد تنها ۳۰۰- ۴۰۰هزار نفر در مسابقه پیامکی نود شرکت 
کرده بودند، تعدادی که بعد از اتمام خندوانه به ســرعت به ۱میلیون و ۲۰۰هزار 
نفر رســید. هرچند فردوســی پور گفت: »در اینکه برنامه خندوانه برنامه جذاب و 
پرمخاطبی است شکی وجود ندارد و من هر وقت فرصت کنم این برنامه را می بینم. 
ولی فکر نمی کنم کم بودن پیامک ها در برنامه نود پنجشنبه ربطی به این موضوع 
داشته باشــد«. تحلیل ها درمورد کم شدن پیامک های نود تا جایی جدی شد  که 
برخی سوال جذاب برنامه این هفته نود درمورد »بهترین دروازه بان تاریخ فوتبال 
ایران« را ترفند فردوســی پور برای بالا بردن تعداد پیامک هایش دانستند. سوالی 

که پاسخ هایش شامل ناصر حجازی و احمدرضا عابدزاده می شد 
و برخی گفتند فردوســی پور برای گذر از خندوانه دست به دامان 

حجازی و عابدزاده شده است!

چرافردوسیپوربهخندوانهنمیرود؟
اما امسال رامبد و عادل هر دو به عنوان بهترین مجری و چهره 
ویژه تلویزیون، در پانزدهمین مراسم اهدای تندیس حافظ که 
هر ساله توسط مجله دنیای تصویر اجرا می شود، انتخاب شدند. 

این مراسم فرصتی بود تا رامبد جوان یادآور شود که از فردوسی پور برای شرکت 
در برنامه اش دعوت کرده اســت و او نمی آید. هرچند به گفته رامبد، عادل قول 
صددرصدی نداده است که در خندوانه حضور یابد، ولی می گوید چون او در برنامه 
نود شرکت کرده است، حالا نوبت عادل است که جبران کند و هر طور شده باید 
به خندوانه بیاید! رامبد با این حال می گوید که فکر می کند دلیل نیامدن عادل 
مشــغله کاری او باشد. موضوع جایزه مشترک هم رقابت این دو دوست قدیمی 
را جدی تر کرد، هرچند رامبد در این خصوص می گوید: »مسلم است که عادل 

بهتر است. او خیلی حرفه ای تر کار می کند و من اصلا ادعایی ندارم«.

خندوانهایکهسیاسیشد
اما خندوانه از شبکه نسیم پخش می شود و این شبکه از ابتدا تاکیدش بر این بوده 
که برنامه هایش سیاسی نیست، تاکیدی که خندوانه هم دارد. اما این موضوع 
در هفته گذشته خلافش رخ داد و خندوانه سیاسی شد. ماجرا از این قرار بود که 
در بخشی از این برنامه با نام »خنداننده برتر« که رقابتی بین اجراهای استدآپ 
کمدی از تعدادی کمدین است، امیرمهدی ژوله و امین حیایی به مرحله آخر راه 
یافتند. ولی رقابتشــان فراتر از اجراهایشان رفت و به جنگ و جدال و اتهام زنی 

بین دو گروه سیاسی در شبکه های اجتماعی فیس بوک و تلگرام 
تبدیل شــد، چراکه ژوله طنزپرداز مجله »چلچراغ« نزدیک به 
اصلاح طلبان اســت و حتــی با رئیس دولت اصلاحات حشــر 
و نشــر دارد و در مقابــل حیایی در فیلم های مســعود ده نمکی 
کارگردان اصولگرا بازی کرده اســت، به ویــژه در »قلاده های 
طلا« که درمورد اتفاقات سال ۸۸ اســت. ماجرایی که آن قدر 
بالا گرفت که برخی فعالان سیاســی نیــز در صفحه های خود 
در شــبکه های اجتماعی از مردم خواســتند به ژوله رای دهند 
و درمقابل بعضی از رســانه های اصولگرا ژوله را به توهین به ائمه در استندآپ 

کمدی اش متهم کردند.

رازمحبوبیتخندوانهدرمقابلنودچیست؟
سیاســی شــدن خندوانه در یک رقابت کمدی ســاده، ضمن اینکه توجه های 
بسیاری را به جامعه سیاست زده ایران جلب کرد، واکنش رامبد جوان را نیز درپی 
داشت: »نگاه ما در خندوانه سیاسی نیست و صرفا اجتماعی و فرهنگی است«. 
ماجرای ژوله-حیایی هرچند »حاشیه« های خندوانه را سیاسی کرد، اما »متن« 
غیرسیاســی را تحت الشعاع قرار نداد و برخی اساسا راز محبوبیت خندوانه را در 
همین نگاه غیرسیاسی این برنامه به مسائل مردم می دانند، یعنی دقیقا همان 
موضوعی که بســیاری به دلیل آن از »نود« و فردوسی پور انتقاد می کنند. نگاه 
غیرسیاسی و غیرجنجالی و صرفا مسئله محور بودن خندوانه را می توان از هدیه 
این برنامه به سیاسی ترین میهمان خندوانه فهمید، آن زمان که »جناب خان« 
عروسک اهل جنوب این برنامه، به حداد عادل نماینده مجلس، یک »ماسک« 
هدیه  داد تا آن را به مجلس ببرد و توجه مســئولان را مسئله دردناک ریزگردها 

در جنوب کشور جلب کند.

قولتاییدصلاحیتبههیچکسندادهایم
سخنگوی شورای نگهبان در واکنش به ادعای مذاکره نامزدها با شورای نگهبان گفت: »اعضا و تشکیلات مدیریتی شورای نگهبان درباره صلاحیت ها با هیچ نامزدی مذاکره ندارند و قول تائید صلاحیت 
به کسی نداده است و نخواهد داد«. نجات الله ابراهیمیان با تاکید بر اینکه مذاکرات با شورای نگهبان غیرقابل تصور است بیان کرد: »مقرر شده هیچ یک از اعضای شورای نگهبان و تشکیلات مدیریتی 

در مرکز و استان ها درمورد مسئله صلاحیت ها با هیچ کدام از کاندیداهای احتمالی مذاکره ای نداشته باشند کما اینکه تاکنون هم چنین مسئله ای در برنامه کاری مطرح نبوده است«.
وی افزود: »اگر ما با کســی صحبتی می کنیم یا فردی شــکایتی را مطرح می کند، هیچ یک از اعضا نمی تواند به تنهایی با هیچ نوع ارزیابی قول و یا وعده ای به شخص شاکی و مراجعه کننده 

بدهد«. ســخنگوی شورای نگهبان با بیان اینکه این کار جایگاه قانونی ندارد، اظهار داشت: »درخواست من از تمامی کاندیداهای احتمالی این است که از بیان این گونه اظهارنظرها 
خودداری کنند و اگر هم شکایتی در خصوص رد صلاحیت خودشان در بررسی های قبلی دارند به جای مراجعه و درخواست از اعضای شورای نگهبان یا کادر مدیریتی یا نمایندگان 

ما در اســتان ها، موضوع شکایت را کتبا برای شورای نگهبان ارسال کرده که در موعد بررسی صلاحیت ها مورد بررسی قرار گیرد«.

دعوتازقالیبافورضاییوولایتی
سیدکمال الدین ســجادی با اشاره به ادامه 
رایزنی هــای باهنــر دبیرکل جبهــه پیروان 
بــرای شــورای هماهنگــی اصولگرایان، 
تصریح کرد که از ظرفیت همه اصولگرایان و 
شخصیت های موثر از جمله آیت الله مصباح 
اســتفاده خواهند کــرد. وی ضمن تاکید بر 

اینکه اصولگرایان باید با ائتلاف حداکثری در انتخابات به یک »فهرســت 
واحد« برسند، گفت: قرار اســت دبیران کل احزاب و تشکل های اصولگرا 
از اعضای این شورا باشند و توسط روحانیت مبارز انتخاب شوند، وقتی این 
مسئله صورت گرفت به جز ۱۸ تشکل که عضو جبهه هستند نمایندگان جبهه 
پایداری، ایثارگران و تحول خواهان و نیز شخصیت های بانفوذ اصولگرایی 
از جملــه آقایان ولایتــی، رضایی و قالیباف از مصادیق شــورای هماهنگی 

خواهند بود.

روحیهزمانجنگباروحیهالان،قابل
مقایسهنیست

مسعود پزشــکیان با اشــاره به هفته دفاع 
مقدس و آن دوره حماســی گفت: روحیه 
آن دوران بــا روحیــه ای کــه الان داریم، 
قابل قیاس نیســت. به گفته ایــن نماینده 
اصلاح طلب مجلس کســانی کــه در آن 

زمان توانســتند انقلاب را حفظ کنند، به فکر مردم و انقلاب و باورشــان 
بودند و دنبال پست و اسم نشان نبودند و نگاه مادی نداشتند و کسانی که 
به جبهه می رفتند نه تنها پول نمی گرفتند بلکه کاســبی خود را برای رفتن 
به میدان نبرد تعطیل می کردند. وی با اشــاره به این موارد تاکید کرد: اما 
امروز چند نفر را در کشــور پیدا می کنید که بگوید یارانه ۴۵هزارتومانی را 
نمی خواهد؟ با وجود اینکه ما برای پرداخت آن مشــکل داریم و برخی از 

دریافت کنندگان آن نیز مشکل مالی ندارند.

خبرهایخوبیازوحدتدرراهاست
محمدرضا عارف با بیان اینکه جریان رقیب 
اصلاحــات می خواهد شکســت خــود در 
انتخابات ریاســت جمهوری را در انتخابات 
مجلس جبران کند، گفت: خبرهای خوبی 
از وحدت جبهــه اصلاحات برای انتخابات 
مجلس در راه اســت. عارف با بیــان اینکه 

دوران دفاع مقدس نباید وسیله ای برای تسویه حساب های سیاسی شود، 
از اینکه بعضا دیده می شود عده ای که به دنبال حذف افراد و گروه ها به ویژه 
اصلاح طلبان هستند، در جهت منافع جناحی خود از دفاع مقدس استفاده 
ابزاری می کنند، اظهار تاســف کرد. رئیس بنیاد امید ایرانیان تاکید کرد که 
اصلاح طلبان، هم در دوران انقــلاب و هم در طول جنگ تحمیلی حضور 
چشــمگیری در دفاع از میهن خود داشــتند و همــواره در همه صحنه ها و 

رویدادهای مهم انقلاب و کشور حضور خواهند داشت. 

نحوهاجرایبرجاممهمتر
ازخودبرجام

وزیر امور خارجه کشــور در نیویرک با بیان اینکه 
مردم ایران باید تغییــر بنیادین در نحوه برخورد و 
نیز تقویت مبانی برجام را احســاس کنند، گفت: 
»همواره گفته ایم که بخــش مهم موضوع، خود 

نحوه اجرای برجام است«.
محمدجــواد ظریــف در جمع وزرای کشــورهای 
۱+۵ بیــان کــرد: »کشــورهای عضــو ۱+۵ و 
ســایر اعضــای جامعــه بین المللی بــه خصوص 
کشــورهایی کــه ضد جمهــوری اســلامی ایران 
اقدام به اعمال تحریم هــای غیرعادلانه کردند، 
اکنون باید نشــان دهند که بــه آینده ای متفاوت 

می کنند.« نگاه 
وی با اشــاره به قطعنامه ۲۲۳۱ افــزود: »آنچه 
کــه در قطعنامــه ۲۲۳۱ آمــده، ایــن اســت که 
تغییــری بنیادین در نحوه برخــورد صورت گرفته 
اســت و مردم ایران به ویــژه این تغییــر بنیادین 
را باید احســاس کننــد. باید کشــورهای غربی و 
کشــورهای تحت تعامل جمهوری اسلامی ایران 
در ســطح بین المللی با اقدامات و نحوه عملکرد 
خودشــان، تقویــت مبانی برجام را باعث شــوند. 
مردم ایران خواهان مشــاهده این تغییر هســتند 
چون متاســفانه بی اعتمادی بســیاری در ایران 
در نتیجــه رفتار کشــورهای غربی، اســتفاده از 
اســتانداردهای دوگانه و ایجاد موانع غیرمنطقی 

در مسیر توسعه مردم ایران وجود دارد«.
ظریف بــا تاکید بر اینکه ایــران آمادگی برقراری 
این دســت روابط را دارد، اظهار داشت: »ایران 
همچنین نشــان داده اســت که در برابر فشــار و 
ارعاب ایســتادگی خواهد کــرد، در نتیجه در باز 
اســت و فرصت ها هم موجود و ما توافق مهمی را 
دارا هســتیم که نقطه عطفی محســوب می شود 
و هم اکنون این به عهده شــرکای ماســت که بر 
اســاس همــان توافقنامه اقــدام کــرده و به جلو 

کنند«. حرکت 
وزیر امور خارجــه ادامه داد: »ما بــر این باوریم 
کــه متاســفانه برخــی سیاســت ها در حوزه های 
انتخاباتــی آمریــکا از مدت هــا پیــش و به طرق 
گــون متداول بــوده و مهم اســت که دولت  گونا
آمریکا و هر کســی که مســئولیت آن را بر عهده 
دارد، مســئولیت های جــدی را برمبنــای برجام 
تقبل کنــد و انتظــار داریم هر دولتــی در آمریکا 
به تعهداتی که دولت این کشــور پذیرفته اســت، 

عمل کند«.
محمدجواد ظریف در توضیح نشست وزرای ۵+۱ 
تصریح کرد: »این نشســت برای پیگیری اجرای 
برجام در سطح وزیران تشــکیل خواهد شد، ولی 
ممکن است به جلسات کارشناسی نیز نیاز داشته 
باشــیم. اقداماتــی دربــاره نحوه رفــع تحریم ها 
و اجــرای این رونــد، اقدامات اجرایــی عملیات 
بازســازی اراک و برنامه عملیاتی تبادل سوخت، 
ممکــن اســت که نیــاز به جلســات کارشناســی 

باشند«. داشته 
وی با اشاره به ســفر رئیس جمهوری به نیویورک 
عنوان کرد: »ســخنان رئیس جمهوری اسلامی 
ایران بــه عنوان منــادی گفت وگــو و تعامل و به 
عنوان کشــوری که با سیاست های مستقل خود، 
توانســته نقش قابــل توجهی در منطقــه و جامعه 
جهانی داشــته باشــد، در داخل مجمع عمومی و 
در محیط افــکار عمومی بین المللی شــنوندگان 
بسیاری خواهد داشت. رئیس جمهور دیدارهای 
بســیار مهمی را با سران کشورهای جهان خواهد 

داشت«.

افکارنیوزنوشت:»ارائهگزارشزمینخواریبهقوهقضاییه«
سخنگوی فراکسیون اصولگرایان رهروان ولایت مجلس از ارائه گزارش زمین خواری، کوه خواری و دریا خواری به ستاد مبارزه با مفاسد 

اقتصادی و همچنین قوه قضاییه خبر داد. کمیسیون اصل ۹۰ مجلس هم پیگیر زمین خواری، کوه خواری، دریا خواری و تصرفات اراضی 
 ملی در سراسر کشور است.

بهارنوشت:»برجاموجانبخشیصداوسیمابهدلواپسان«
برخی جریانات همسو با دلواپسان در صداو سیما، با پخش گزینشی مذاکرات برجام و با برجسته کردن برخی افراد دلواپس که صدای برخی 

از عقلای اصولگرای مجلس را هم در آورد، ثابت کردند که تفکر دلواپسان تا چه حد رخنه کرده است.
پارسنیوزنوشت:»بازرسیازپارچیننمادشکستیااقتدار؟«

بلافاصله بعد از انتشار خبر نمونه برداری از پارچین و بازدید رسمی آمانو از پارچین، با ادبیاتی تحقیرآمیز می گویند که درهای مراکز نظامی 
ایران به روی آژانس بازشد. این درحالی است که خود آن ها بهتر می دانند که چنین اجازه ای به آن ها داده  نشده است.

تدبیروامیدنوشت:»اماواگرهایحضوررئیسجمهوردرنیویورک«
رئیس کمیسیون اقتصادی گفت: مسلم است گفت وگو ها موجب خواهد شد مسائل مبهم و سیاه برطرف شود. همچنین در رابطه با 

احتمال دیدار روحانی و اوباما بیان کرد: بعید است چنین دیداری صورت بگیرد.
مثلثنوشت:»مقالهامروزلوموندچهگفت؟«

بازار ایران بازاری طلایی است که شرکت های فرانسوی دوست  دارند از آن بهره مند شوند. هیئتی فرانسوی بیستم سپتامبر به تهران عزیمت کردند. 
همه آن ها امیدوارند بنیان های روابط تجاری جدیدی را بعد از به نتیجه رسیدن توافقنامه بین المللی درباره برنامه هسته ای ایران، بنیان  نهند.

عکس روزسایت نگار

زنگ آغاز سال تحصیلی 
با حضور حجت الاسلام 
والمسلمین حسن 
روحانی و فانی وزیر 
آموزش و پرورش، 
حسام الدین آشنا مشاور 
فرهنگی رئیس جمهور 
و هاشمی استاندار 
تهران در دبستان پسرانه 
باقرالعلوم منطقه ۱۴ 
تهران نواخته و سال 
تحصیلی ۹۴ - ۹۵ رسما 
آغاز شد و بدین ترتیب 
مدارس سراسر کشور 
بازگشایی شدند.

خبرنامه

آیت الله سیداحمد علم الهدی با بیان اینکه مسئله ما کنسرت است، نه موسیقی 
گفت: »بنده در مسائل فرهنگی عقیده ام این است که این ها جریانات فرهنگی 
و واکنــش فرهنگی نیســت بلکه طرف مقابل ما، کارِ سیاســی می کند. بحث 
موسیقی نیست چراکه کنسرت ربطی به موسیقی ندارد، حرف ما این است«.

عضــو مجلــس خبرگان رهبــری در ادامه افــزود: »مطلقا ایــن برخوردهای 
فرهنگــی را بــا اغــراض سیاســی حســاب می کنم. بحــث ما در کنســرت 
است. مســئله کنسرت با موســیقی فرق دارد. کنســرت یک سری حواشی و 
فرایند هــای ســوء دارد. در فرایند اجرای یک کنســرت اتفاقاتــی می افتد که 
هیچ معیار دینی و شــرعی آن را نمی پذیرد. منکراتــی اتفاق می افتد که تقریبا 
 نمی شــود آن ها را از کنســرت منها کرد چراکه اگر منها شــوند، دیگر ماهیت 

کنسرت ندارد«.
آیت اللــه علم الهدی در مصاحبه ای تفصیلی در بخش دیگری از گفته هایش، 

با تاکید بر اینکه ممکن اســت همچنان احمدی نژاد در میان مردم نفوذ داشته 
باشد، اظهار داشت: »بالاخره وی به عنوان رئیس جمهور در دولت نهم و دهم 
خدماتی داشــته کــه این خدمات برای مردم ملموس بــوده و اثرگذاری خود را 
داشــته اســت اما در دولت دهم به خاطر زاویه ای که با ولایت پیدا کرد و برنامه  
قدرت محوری که به ایشان دست داد و یک مرتبه همه مسائل را در شعاع قدرت 
خود دید، خیلی از مشکلات را به وجود آورد. این موضوع حداقل در دید نخبگان 

نسبت به ایشان تردیدِ جدی ایجاد کرد«.
وی راه چاره را لمس خدمات دولت فعلی توســط مردم دانســت و گفت: »اگر 
دولت فعلی خدماتی نداشته باشد و احساس مردم در داخل زندگی شان نسبت 
به خدمات دولت طوری نباشــد که گذشته را فراموش کنند، طبیعی است که 

نفوذ سیاسی احمدی نژاد هم باقی خواهد ماند«.
امــام جمعه مشــهد در خصوص جریان زاویه دار با رهبــری تصریح کرد: »هر 

جریانی که با رهبری زاویه داشته باشد یا در این اصل دچار ضعف باشد، در عرصه 
سیاست نمی تواند خودنمایی داشته باشد چراکه مورد قبول مردم نخواهد بود. 
افرادی که می گویند دوره آتی مجلس خبرگان رهبری، دوره حساسی است، در 

پی القای یک جریان غلط در راستای تضعیف رهبری هستند«.
علم الهدی در خصوص هم زمانی انتخابات مجلس خبرگان و مجلس شورای 
اســلامی خاطرنشــان کرد: »البته انتخابات آینده مجلس خبرگان رهبری 
یک مشــکل و آســیب نســبت به انتخابات قبلی دارد و آن اینکــه تا پیش از 
آن اســتقلال داشت و مردم با بینشــی مستقلانه در انتخابات شرکت کرده و 
نماینــده خود را تعیین می کردند. حال برخی مســئولان با درنظرگیری برخی 
مصالح، انتخابات مجلس شــورای اســلامی را با مجلــس خبرگان رهبری 
تلفیق کردند بنابراین انتخاب مردم با آن آســتقلال قبلی صورت نمی گیرد و 
بینــش مردم در انتخابات خبرگان با بینــش انتخاب نماینده مجلس آمیخته 
اســت که این ویژگی برای انتخابات آتی مجلس خبرگان رهبری یک آسیب 

و آفَت محسوب می شود«.

دولتدهمباولایتزاویهپیداکرد


